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Protokół Nr XIII/16  

z obrad XIII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach 

 

Obrady XIII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach odbyły się 31 marca  

2016 r. w sali Nr 129, w budynku przy ul. Świerkowej 60 w Suwałkach.   

  

 Obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Powiatu w Suwałkach 

Grzegorz Mackiewicz. Obrady rozpoczęły się o godz. 14
00

. 

 

Ad. 1. 

Otwarcie obrad i powitanie gości. 

 

Przewodniczący Rady otwierając obrady powitał nowego Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach Pana Jacka Tarnowskiego, Powiatowego 

Lekarza Weterynarii w Suwałkach Pana Józefa Hańczuka, w/z Państwowego 

Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Suwałkach Panią Elżbietę Bednarko, 

Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego Powiatu Ziemskiego Suwałki 

Pana Mirosława Szczesnego, w/z Komendanta Placówki Straży Granicznej  

w Rutce – Tartak Pana Andrzeja Mielziuka, w/z Naczelnika Urzędu Celnego            

w Suwałkach Panią Mariolę Żynda, Wójta Gminy Jeleniewo Pana Kazimierza 

Urynowicza.   

Przewodniczący Rady powitał dyrektorów, kierowników jednostek 

organizacyjnych powiatu suwalskiego: Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy  

w Suwałkach – Panią Teresę Dzienuć, Dyrektora Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Suwałkach - Pana Stanisława Dziemiana, Pana Marka 

Dziemiana – Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Suwałkach, Dyrektora 

Zespołu Szkół im. gen. L.M. Paca w Dowspudzie – Pana Jana Kazimierza 

Orłowskiego, Dyrektora Domu Dziecka w Pawłówce – Pana Waldemara 

Jerzego Pstrzoch, Dyrektora Środowiskowego Domu Samopomocy w Lipniaku 

oraz Kierownika Zakładu Aktywności Zawodowej SOWA w Lipniaku – Panią 

Bożennę Jadwigę Chmielewską, Skarbnika Powiatu – Panią Elżbietę Olejnik, 

Powiatowego Rzecznika Konsumentów – Panią Grażynę Kuklińską,  Sekretarza 

Powiatu – Pana Cezarego Grzegorza Zwolińskiego.  

Przewodniczący Rady powitał naczelników wydziałów Starostwa 

Powiatowego w Suwałkach: Panią Jolantę Sawicką, Panią Celinę Puchalską, 

Panią Ewę Kamińską, Pana Konrada Charmuszko, Pana Ryszarda 

Kalinowskiego (Lista zaproszonych Gości – załącznik nr 1). 

Przewodniczący Rady powitał Radnych Rady Powiatu (Lista obecności 

Radnych – załącznik nr 2)  

Przewodniczący Rady stwierdził, że na 15 radnych ustawowego składu 

rady, w obradach uczestniczy 15 radnych:  

 

1. Biłda Stefan 
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2. Bukowski Rafał Konrad 

3. Burzyński Marian       

4. Chlebus Andrzej   

5. Dziatkowski Marek     

6. Gryszkiewicz Irena   

7. Kleszczewski Zbigniew    

8. Kowalewski Witold 

9. Łuniewski Artur    

10. Mackiewicz Grzegorz  

11. Mackiewicz Zbigniew   

12. Małachowski Sławomir  

13. Ołdakowski Szczepan  

14. Szwengier Stanisław   

15. Truchan Anna Danuta     

      

Przewodniczący Rady stwierdził, że istnieje prawomocne quorum  

do podejmowania uchwał.  

Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu nowego Komendanta 

Miejskiego Policji w Suwałkach, i powiedzeniu kilku zdań o sobie. 

Komendant Miejski Policji w Suwałkach nadkom. Jacek Tarnowski 

przekazał, że ma 39 lat, przyjechał tutaj z Białegostoku, mieszka obecnie  

w Suwałkach, otrzymał bowiem mieszkanie służbowe. Jest zatem dyspozycyjny, 

wyjeżdża do rodziny co drugi tydzień. Jeżeli są jakieś sprawy, problemy to 

zaprasza do Komendy.  

 

Ad. 2. 

Przyjęcie porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady poinformował, iż Państwo Radni otrzymali 

porządek obrad wraz z materiałami, w brzmieniu: 

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań powiatu 

realizowanych w roku 2016 w ramach środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 



3 
 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Technikum                 

dla Dorosłych z Zespołu Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca                       

w Dowspudzie. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji Technikum                      

dla Dorosłych w Zespole Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca                     

w Dowspudzie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu           

na 2016 r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego            

na lata 2016 – 2025. 

12. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Suwałkach w 2015 r. 

13. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Przewodniczący Rady przekazał, że chce wprowadzić pewną modyfikację 

pkt 7  porządku obrad sesji na wniosek Zarządu Powiatu i wprowadzić do tego 

punktu jeszcze przyjęcie stanowiska Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wielkości kwot przekazywanych na rzecz powiatów na rehabilitację zawodową  

i społeczną osób niepełnosprawnych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne propozycje lub uwagi                   

do zmiany porządku obrad sesji.  

Propozycji zmian do porządku obrad sesji nie wniesiono.  

 

Proponowany porządek obrad po wprowadzonej zmianie:  

 

1. Otwarcie obrad i powitanie gości. 

2. Przyjęcie porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z obrad XII sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

4. Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie 

międzysesyjnym. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań powiatu 

realizowanych w roku 2016 w ramach środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz przyjęcie stanowiska Rady 

Powiatu w Suwałkach w sprawie wielkości kwot przekazywanych na 

rzecz powiatów na rehabilitację zawodową i społeczną osób 
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niepełnosprawnych ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Technikum  

dla Dorosłych z Zespołu Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca  

w Dowspudzie. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji Technikum  

dla Dorosłych w Zespole Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca  

w Dowspudzie. 

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2016 r. 

11. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego  

na lata 2016 – 2025. 

12. Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Suwałkach w 2015 r. 

13. Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

14. Zamknięcie obrad. 

 

Głosowanie nad przyjęciem zaproponowanego porządku obrad: 

 

 za przyjęciem porządku głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Zaproponowany porządek obrad sesji został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad.3.  

Przyjęcie protokołu z obrad XII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach. 

Przewodniczący Rady poinformował, że protokół zwyczajowo                    

był wyłożony w Biurze Rady Powiatu. Zapytał, czy są uwagi do treści 

protokołu.  

Uwag nie wniesiono. 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z obrad XII Sesji Rady Powiatu 

w Suwałkach: 

 

za przyjęciem protokołu głosowało   - 15 Radnych 

przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 
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Protokół z obrad XII Sesji Rady Powiatu w Suwałkach został przyjęty 

jednogłośnie. 

 

Ad.4. 

Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w okresie międzysesyjnym.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Sprawozdanie z działalności 

Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie międzysesyjnym z posiedzeń                     

w dniach 18 lutego, 19 lutego, 25 lutego oraz 2 marca, 9 marca i 16 marca  

2016 r. Państwo Radni otrzymali w dniu dzisiejszym. 

Zapytał, czy są uwagi, pytania do przedłożonego sprawozdania. 

 Pytań i uwag nie wniesiono.   

 

Głosowanie nad przyjęciem Sprawozdania z działalności Zarządu Powiatu                   

w Suwałkach w okresie międzysesyjnym: 

 

za przyjęciem sprawozdań głosowało             - 15 Radnych 

przeciwko                  -  0  

wstrzymało się od głosu                -  0  

 

 Sprawozdanie z działalności Zarządu Powiatu w Suwałkach w okresie 

międzysesyjnym zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik Nr 3). 

 

Ad.5.  

Interpelacje i zapytania radnych. 

  

Przewodniczący Rady poprosił o zgłaszanie interpelacji i zapytań.  

 

Radny Stanisław Szwengier wystąpił z zapytaniem do Dyrektora Domu 

Dziecka w Pawłówce, czy będzie 500 + na dziecko przebywające w Domu 

Dziecka a jeśli nie to proponowałbym przekształcić na rodzinę zastępczą.  

 

Innych interpelacji i zapytań nie wniesiono.  

 

Ad.6. 

Odpowiedzi na interpelacje i zapytania. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił o zabranie głosu Dyrektora Domu Dziecka 

w Pawłówce. 

 Dyrektor Domu Dziecka w Pawłówce Waldemar Jerzy Pstrzoch 

przekazał, że nas jako placówkę opiekuńczo – wychowawczą nie obejmuje 
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Program 500 +. Obejmuje zaś rodziny zastępcze i rodzinne domy dziecka. 

Dlatego nic nie dostaniemy z tego Programu.  

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że na dzieci, które znajdują się 

w rodzinach zastępczych powiat otrzymał już kwotę dotacji, tak że Powiatowe 

Centrum Rodzinie będzie się tym zajmowało.  

 

Ad.7.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań powiatu 

realizowanych w roku 2016 w ramach środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych oraz przyjęcie stanowiska Rady 

Powiatu w Suwałkach w sprawie wielkości kwot przekazywanych na rzecz 

powiatów na rehabilitację zawodową i społeczną osób niepełnosprawnych 

ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Stanisława Dziemiana Dyrektora 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach o wprowadzenie  

do przedmiotowego projektu uchwały. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

Stanisław Dziemian przekazał, że propozycja podziału środków, została 

przygotowana wzorując się realizacja w roku ubiegłym ale również złożonymi 

wnioskami na rok bieżący. Okazuje się, że liczba wniosków osób 

niepełnosprawnych z prośbą o dofinansowanie wzrasta i to bardzo znacząco.           

W roku ubiegłym było 167 zrealizowanych wniosków, w tym roku mamy już 

210 i ta liczba ciągle rośnie. Mając to na uwadze proponujemy, aby kwota 

40.000 zł była przeznaczona na zwrot kosztów utworzenia stanowiska pracy dla 

osoby niepełnosprawnej. Sztywną kwotą wynikającą z algorytmu jest kwota na 

warsztaty terapii zajęciowej. Jest to kwota większa  o 36.000 zł niż w latach 

poprzednich z racji na zmianę rozporządzenia o algorytmie podziału środków, 

na turnusy rehabilitacyjne kwota 35.000 zł, likwidacja barier architektonicznych 

– kwota 25.600 zł, dofinansowanie sportu, kultury, rekreacji i turystyki – jest to 

kwota 5.000 zł oraz dofinansowanie zaopatrzenia w sprzęt rehabilitacyjny, 

przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze – kwota 132.076 zł. Łącznie               

te kwoty wyczerpują pełną kwotę dofinansowania przekazaną na rzecz powiatu 

ze środków PFRON tj. 717.556 zł.  

Dodał, że w dniu 17 marca 2016 r. Powiatowa Społeczna Rada ds. Osób 

Niepełnosprawnych przy Staroście Suwalskim pozytywnie zaopiniowała projekt 

uchwały w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w ramach środków 

PFRON na 2016 r. (uchwała Nr 1/2016 Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób 

Niepełnosprawnych przy Staroście Suwalskim z dn. 17.03.2016 r. - załącznik 

Nr 4). 

Radny Zbigniew Mackiewicz wystąpił z zapytaniem, jaki jest w tym 

wkład własny powiatu.  
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Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, ze w tym przypadku nie ma 

żadnego wkładu własnego powiatu. Natomiast wkład własny powiatu jedynie 

występuje w przypadku warsztatów terapii zajęciowej w Filipowie, natomiast   

do innych zadań nie ma. Zadania te realizowane są przy pomocy środków 

PFRON.  

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. 

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową           

w dniu 30 marca br. oraz Komisję Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 30 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 5). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 31 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 6). 

  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2016 w ramach środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XIII/90/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 marca  

2016 r. w sprawie określenia zadań powiatu realizowanych w roku 2016                     

w ramach środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych oraz przyjęcie stanowiska Rady Powiatu w Suwałkach                     

w sprawie wielkości kwot przekazywanych na rzecz powiatów na rehabilitację 

zawodową i społeczną osób niepełnosprawnych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 7). 

 Przewodniczący Rady przekazał, że przechodzi teraz do drugiej części 

tego punktu a mianowicie do projektu stanowiska Rady Powiatu w sprawie 

wielkości kwot przekazywanych na rzecz powiatów na rehabilitację zawodową  
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i społeczną osób niepełnosprawnych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i poprosił o zabranie głosu Pana 

Starostę.  

 Starosta Szczepan Ołdakowski przekazał, że tak jak żeśmy dyskutowali 

na posiedzeniach poszczególnych Komisji, że ta kwota przyznana przez PFRON 

jest nie wystarczająca i w zasadzie z roku na rok kwota ta w mniejszym stopniu 

zaspokaja potrzeby osób niepełnosprawnych, które zwracają się do nas o pomoc 

a jednym z zasadniczych, głównych kryteriów przydziału na poszczególne 

powiaty tych środków jest liczba zarejestrowanych w Urzędzie Pracy osób 

niepełnosprawnych jako osoby bezrobotne  to uznaliśmy, że ma to ogromny 

wpływ na tą pulę środków przyznaną dla nas i ona zaniża jakby ten problem,  

z tego względu, że mieszkańcy wsi w znacznie mniejszym stopniu rejestrują się 

w Powiatowym Urzędzie Pracy niż mieszkańcy z miasta. To zjawisko występuje 

w całej Polsce a wynika to  między innymi z ograniczonych możliwości dotarcia 

do Powiatowego Urzędu Pracy, potrzeby potwierdzania gotowości co dwa 

miesiące. Mieszkańcy wsi - osoby niepełnosprawne często po prostu mające 

problemy z poruszaniem się rezygnują z tej możliwości zarejestrowania się              

w Urzędzie Pracy i ewentualnie szukania zatrudnienia. W tym roku w Urzędzie 

Pracy w Suwałkach  zarejestrowanych jest 63 osób niepełnosprawnych i 20 osób 

poszukujących pracy natomiast z Miasta Suwałki jest to 6 razy więcej. W 

związku z tym postanowiliśmy zwrócić uwagę Państwowemu Funduszowi 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych i Pełnomocnikowi Rządu ds. Osób 

Niepełnosprawnych na to zjawisko dyskryminujące w jakimś sensie osoby 

niepełnosprawne z terenów wiejskich i proponujemy przyjąć przez Radę takie 

stanowisko. Dodał, iż Państwo Radni otrzymali treść tego stanowiska (projekt 

stanowiska – załącznik Nr 8) natomiast na Komisji Polityki Społecznej Radny 

Sławomir Małachowski zgłosił uwagę do ostatniego akapitu, że jest on nie 

bardzo precyzyjny. W związku z tym doprecyzowaliśmy ten zapis, żeby było 

wiadomo o co nam chodzi. 

 Starosta Szczepan Ołdakowski odczytał ostatni akapit projektu stanowiska 

Rady Powiatu w nowym brzmieniu: „Konieczne jest zatem wprowadzenie 

rozwiązań systemowych, które w ramach algorytmu dałyby możliwość bardziej 

sprawiedliwego podziału środków PFRON. Najprostszym rozwiązaniem może 

być zastąpienie współczynnika liczby osób niepełnosprawnych 

zarejestrowanych w PUP współczynnikiem wyrażającym liczbę mieszkańców 

powiatu”. Będzie ta liczba mieszkańców najbardziej sprawiedliwa bo 

proporcjonalnie do liczby mieszkańców te środki zostaną podzielone miedzy 

wszystkie samorządy powiatowe w tym miasta na prawach powiatu. Stanowisko 

to proponujemy przekazać Pełnomocnikowi Rządu ds. Osób 

Niepełnosprawnych, Zarządowi Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych, Radzie Nadzorczej Państwowego Funduszu Rehabilitacji 

Osób Niepełnosprawnych, dla Związku Powiatów Polskich i Konwentu 

Starostów Województwa Podlaskiego.  
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 Przewodniczący Rady przekazał, że jest taka potrzeba wysłania takiego 

stanowiska bo faktycznie może to poprawi finansowanie różnych rzeczy 

związanych z osobami niepełnosprawnymi. Z tego co mówił Pan Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach szacuje się, że ponad 3 

tys. osób jest na terenie powiatu, de facto większość z nich się nie rejestruje. 

 Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Suwałkach 

Stanisław Dziemian przekazał, że maksymalnie do 3% ludzi niepełnosprawnych 

rejestruje się w Powiatowym Urzędzie Pracy, więcej nie. A chętnych na różnego 

rodzaju świadczenia jest znacznie więcej. Żeby zarejestrowało się tylu ilu 

złożyło wnioski, to mielibyśmy prawie dwa razy więcej pieniędzy.  

Przewodniczący Rady przekazał, że to stanowisko jest jak najbardziej 

zasadne. Zapytał, czy są pytania, uwagi. 

Pytań i uwag nie wniesiono.  

 

Głosowanie nad przyjęciem stanowiska Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wielkości kwot przekazywanych na rzecz powiatów na rehabilitację zawodową  

i społeczną osób niepełnosprawnych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych: 

 

za przyjęciem stanowiska głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Stanowisko Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie wielkości kwot 

przekazywanych na rzecz powiatów na rehabilitację zawodową  

i społeczną osób niepełnosprawnych ze środków Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych zostało przyjęte jednogłośnie (załącznik 

Nr 9). 
 

Ad.8.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wyłączenia Technikum                    

dla Dorosłych z Zespołu Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca                            

w Dowspudzie. 

 

 Przewodniczący Rady poprosił Wicestarostę o wprowadzenie  

do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Wicestarosta Witold Kowalewski przekazał, że na ostatniej sesji Rady 

Powiatu w Suwałkach w dniu 11 lutego br. Rada Powiatu podjęła uchwałę  

w sprawie zamiaru likwidacji szkoły w Dowspudzie. Wystąpiliśmy o opinię do 

Podlaskiego Kuratora Oświaty. W dniu 25 lutego br. Podlaski Kurator Oświaty 

wydał opinię pozytywną i jest to dalszy ciąg procedury formalno – prawnej  

w sprawie likwidacji szkoły dla Dorosłych w Zespole Szkół im. gen. Ludwika 
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Michała Paca w Dowspudzie. Jest to zarazem wprowadzenie również do punktu 

następnego porządku obrad sesji.   

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. 

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki 

Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 31 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 10). 

 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

wyłączenia Technikum dla Dorosłych z Zespołu Szkół im. gen. Ludwika Michała 

Paca w Dowspudzie: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XIII/91/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 marca 

2016 r. w sprawie wyłączenia Technikum dla Dorosłych z Zespołu Szkół  

im. gen. Ludwika Michała Paca w Dowspudzie została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 11). 

 

Ad.9.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie likwidacji Technikum                       

dla Dorosłych w Zespole Szkół im. gen. Ludwika Michała Paca                           

w Dowspudzie. 

 

 Przewodniczący Rady przekazał, że do tematu wprowadził Pan 

Wicestarosta w punkcie poprzednim. Dodał, że projekt powyższej uchwały  

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami. 

Projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Polityki Społecznej  

w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 31 marca br. zaopiniowała pozytywnie 
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przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 12). 

 

 Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

likwidacji Technikum dla Dorosłych w Zespole Szkół im. gen. Ludwika Michała 

Paca w Dowspudzie. 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XIII/92/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 marca 

2016 r. w sprawie likwidacji Technikum dla Dorosłych w Zespole Szkół  

im. gen. Ludwika Michała Paca w Dowspudzie została podjęta jednogłośnie 

(załącznik Nr 13). 

 

Ad.10.  

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie powiatu  

na 2016 rok. 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                        

Przewodniczący Rady zwrócił się do Pani Skarbnik o kilka słów 

wprowadzenia  do przedmiotowego projektu uchwały.  

 Skarbnik Powiatu Elżbieta Olejnik przekazała, że zmiany w budżecie 

powiatu na 2015 r. w projekcie uchwały Rady Powiatu to dotyczą przede 

wszystkim zmian w planie dochodów i wydatków budżetowych polegające na 

zwiększeniu planu dochodów o kwotę 234.625 zł. Są to trzy pozycje, pierwsza 

pozycja tytułem refundacji środków za projekt, który był realizowany w roku 

ubiegłym „Wdrażanie elektronicznych usług dla ludności województwa 

podlaskiego – część II, administracja samorządowa” jest to kwota 65.244 zł, 

8.500 zł jest to dotacja celowa z tytułu pomocy finansowej z Gminy 

Bakałarzewo na zadania z zakresu interwencji kryzysowej i 159.013 zł jest to 

dotacja z Wojewódzkiego Urzędu Pracy na dofinansowanie Zakładu 

Aktywności Zawodowej w Lipniaku. Jeśli zaś chodzi o plan wydatków to 

zwiększa się tutaj kwotę o 1.581.442 zł, z tego 234.625 zł są to dochody, o 

których wcześniej wspominałam, i kwota 1.346.817 zł są to wolne środki 

pochodzące z rozliczenia z lat ubiegłych. Po dokonanych zmianach budżet 

powiatu przedstawia się następująco: dochody 25.742.054 zł a wydatki                     

27. 823.225 zł. Zwiększa się również deficyt do kwoty 2.081.171 zł, zostanie on 

pokryty wolnymi środkami z rozliczenia z lat ubiegłych w kwocie 1.346.817 zł 

oraz planowanym do zaciągnięcia kredytem bankowym długoterminowych w 

kwocie 734.354 zł. 
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Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 30 marca br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 30 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 14). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 30 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 15). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 31 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 16). 

   

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach w sprawie 

zmian w budżecie powiatu na 2016 rok: 

 

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0  

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XIII/93/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 marca  

2016 r. w sprawie zmian w budżecie powiatu na 2016 rok została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 17). 

 

Ad.11.  

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 

2016 – 2025. 
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Przewodniczący Rady przekazał, iż powyższa uchwała jest konsekwencją 

poprzedniej uchwały, czyli wprowadzonych zmian w budżecie powiatu  

na 2016 r. 

Przewodniczący Rady przekazał, że projekt powyższej uchwały                     

oraz uzasadnienie Państwo Radni otrzymali wraz z materiałami.  

Dodał, że projekt uchwały opiniowany był przez Komisję Finansową  

i Komisję Promocji i Rozwoju Powiatu w dniu 30 marca br. oraz Komisję 

Polityki Społecznej w dniu dzisiejszym.  

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Finansowej 

o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

Przewodniczący Komisji Finansowej Zbigniew Mackiewicz 

poinformował, iż Komisja w dniu 30 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 18). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Promocji  

i Rozwoju Powiatu o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Promocji i Rozwoju Powiatu Artur Łuniewski 

poinformował, iż Komisja w dniu 30 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 19). 

Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Polityki 

Społecznej o przedstawienie opinii Komisji w przedmiotowej sprawie. 

 Przewodniczący Komisji Polityki Społecznej Zbigniew Kleszczewski  

poinformował, iż Komisja w dniu 31 marca br. zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały Rady Powiatu (uchwała Komisji stanowi 

załącznik Nr 20). 

  

Pytań i uwag nie wniesiono. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały Rady Powiatu w Suwałkach zmieniającej 

uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Suwalskiego na lata 2015 – 2022:  

  

za przyjęciem uchwały głosowało   - 15 Radnych 

 przeciwko      -  0 

wstrzymało się od głosu            -  0 Radnych 

 

Uchwała Nr XIII/94/16 Rady Powiatu w Suwałkach z dnia 31 marca  

2016 r. zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Suwalskiego na lata 2015 – 2022 została podjęta 

jednogłośnie (załącznik Nr 21). 
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Ad.12  

Zapoznanie się ze „Sprawozdaniem z rocznego planu kontroli Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu w Suwałkach w 2015 r. 
 

Przewodniczący Rady przekazał, że w dniu 10 marca br. Komisja 

Rewizyjna opracowała sprawozdanie z rocznego planu kontroli Komisji  

w 2015 r. i przedłożyła je Radzie Powiatu. Państwo Radni powyższe 

sprawozdanie otrzymali.  

Zapytał, czy są pytania, uwagi.  

Pytań i uwag nie wniesiono.  

Przewodniczący Rady przekazał, że w wyniku braku pytań i uwag 

„Sprawozdanie z rocznego planu kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu  

w Suwałkach w 2015 roku” zostało przyjęte (załącznik Nr 22). 

 

Ad.13  

Wolne wnioski i oświadczenia radnych. 

  

 Przewodniczący Rady przekazał, że zbliża się czas składania sprawozdań 

z działalności zarówno jednostek organizacyjnych powiatu jak również 

powiatowych służb, inspekcji  i straży. Część sprawozdań została już złożona. 

Prośba jest taka, aby ci co jeszcze nie złożyli sprawozdań szczególnie 

dyrektorzy jednostek organizacyjnych powiatu uczynili to najpóźniej  

w pierwszym tygodniu kwietnia. Natomiast powiatowe służby, inspekcje i straże 

mają na to czas do końca kwietnia. Terminy powyższe podyktowane  

są przyjętym harmonogramem prac Rady Powiatu.  

Dodał, że kolejna sesja planowana jest na dzień 28 kwietnia 2016 r.  

i wówczas te sprawozdania będą przedmiotem obrad sesji.  

Przewodniczący Rady przekazał, że miesiąc kwiecień to również 

obowiązek złożenia przez Radnych oświadczeń majątkowych według stanu  

na dzień 31 grudnia 2015 r. wraz z kopią swojego zeznania o wysokości 

osiągniętego dochodu w roku podatkowym za rok poprzedni i jego ewentualną 

korektą – w dwóch egzemplarzach. Przypominam, że jeżeli zeznania podatkowe 

składane są do Urzędu Skarbowego elektronicznie to również należy wraz  

z oświadczeniem majątkowym i kopią PIT przedłożyć tzw. Urzędowe 

Poświadczenie Odbioru Dokumentu Elektronicznego potwierdzające 

elektroniczne złożenie zeznania. W związku z tym, że w roku bieżącym ostatni 

termin złożenia oświadczeń majątkowych przypada na dzień wolny od pracy tj. 

30 kwietnia – sobota,  zatem proponuję, żeby Radni nie czekali do pierwszych 

dni majowych tylko swoje oświadczenia majątkowe złożyli do piątku  

29 kwietnia. Dodał, żeby Radni pamiętali o wypełnianiu oświadczeń 

majątkowych zgodnie z instrukcją. 
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Powiatowy Lekarz Weterynarii w Suwałkach zwrócił się do 

Przewodniczącego Rady o możliwość zabrania głosu. Przewodniczący Rady 

oddał głos Powiatowemu Lekarzowi Weterynarii w Suwałkach. 

Powiatowy Lekarz Weterynarii w Suwałkach Józef Hańczuk 

zakomunikował, że 1 kwietnia mija 40 lat odkąd rozpoczął pracę jako lekarz 

weterynarii. W związku z powyższym w miesiącu kwietniu planuje odejść  

na emeryturę. Złożył podziękowania za lata wspólnej pracy. Były to okresy dość 

pracowite, ponieważ borykaliśmy się z kilkoma poważnymi problemami m.in.  

z afrykańskim pomorem świń. Dziękuję za współpracę.  

Przewodniczący Rady przekazał Panu Józefowi Hańczukowi, że życzy 

mu spokoju na emeryturze. Oficjalnie jeszcze nastąpią podziękowania ze strony 

samorządu powiatowego. Dziękujemy za te lata przepracowane i życzymy 

wszystkiego dobrego.   

 

Wolnych wniosków i oświadczeń Radni nie wnieśli.  

Ad.14.  

Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady podziękował wszystkim za przybycie i zamknął 

obrady XIII sesji Rady Powiatu w Suwałkach o godz. 14.35. 

 

Na tym protokół zakończono i podpisano. 
 

 

 

 PRZEWODNICZĄCY RADY 

 /-/ Grzegorz Mackiewicz 

 

 
 
Protokołowała: 
/-/ Monika Szczerbowska 


